

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**THE PRACTICE OF RESOLVING TRADE DISPUTES WITHIN THE WTO
BETWEEN THE EU AND CHINA
Shi Wenbao**

Scientific supervisor –
Schirinsky O.J.
Candidate of Legal Sciences,
Associate Professor

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. **Structure and scope of the master's thesis:**66 pages,65 sources.

2. **Key words:** law of the European Union,trade and environment,coordination mechanism,trade dispute.

3. **The content of the work**

Object of the study is China and the European Union under the WTO framework.

Subject of the study includes the trade dispute,dispute settlement bodies, trade agreements and the trade barriers.

The aim of the thesis: to learn from the EU trade and environment policy legal system, strengthen our trade and environment legislation. Incorporate the requirements of environmental protection into trade regulations, increase the requirements of coordinated development of trade and environment in environmental protection legislation, from the perspective of environmental protection.

*Methods of the thesis:*theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

*Results:*A series of practices of the European Court of Justice in dealing with trade and environment disputes not only have implications for the handling of trade and environment disputes in our country, but also have implications for our judicial practice.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации : 66 с., 65 источников ОВ.

2. Ключевые слова: Право европейского союза, торговля и окружающая среда, координационный механизм, торговые споры

3. Содержание работы

Цель: Предметом исследования являются Китай и европейский союз в рамках втО. Предметом исследования являются торговые споры, органы по урегулированию споров, торговые соглашения и торговые барьеры.

Объект исследования: Извлечь уроки из правовой системы торговой и экологической политики ЕС, укрепить наше торговое и экологическое законодательство. Включение требований охраны окружающей среды в торговые регламенты, повышение требований скоординированного развития торговли и охраны окружающей среды в природоохранное законодательство с точки зрения охраны окружающей среды.

Методы исследования: Теоретический обзорный анализ, синтез, правовое сравнение, историческое сравнение.

Результаты исследования и новизна: Всесторонне проанализировать правовой статус контрафактной продукции на рынке ЕС, предложить правовые механизмы для борьбы с проникновением контрафактной продукции, подчеркнуть важность международного сотрудничества и дать юридические рекомендации китайским предприятиям.